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Balleskolen  

Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 22. februar 2022 (18:00-21:00) 

 

Sted: 6. årgangs lokaler ’Skovgården’.  
Mødeleder: Søren Ærbo Simonsen. Ordstyrer: Rikke Kraskow 

Dagsordensansvarlig: Rikke Kraskow & Pia Nielsen 

Referent: Pia Nielsen 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Rikke Kraskow, Simon Ø. Foldager, Stine Meisel, Søren 

Simonsen, Ulrik Skousbøll Christensen 

Medarbejderrepræsentanter: Diana Gyldenløve & Stine Therkildsen 

Elevrepræsentanter: Emil Fuks (7.c) (deltog ikke i punkt 5). 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Vibeke Rod, Gry Sand Bøgh 

Afbud: Vibeke Rod, Gry Sand Bøgh, Ulrik Rønne Antonsen, Bo Nikolajsen, Rune Sostack (8.y) 

 

REFERAT 
 

18.00-18.05 

Beslutning 
1. Godkendelse af dagsorden 
 

Bestyrelsen besluttede i dag, at de forældrehenvendelser, som et medlem aktuelt har 

modtaget, enten rundsendes til bestyrelsen, eller sendes til dagsordensudvalget og 

kommer med på dagsorden i marts som bilag. Henvendelserne behandles i et punkt på 

næste SB-møde jf. proceduren og princippet.  

 

Næste dagsordensmøde er 10.03., så ønsker til dagsordenspunkter skal sendes til 

dagsordensudvalget inden da.  

 
18.05-18.25 

Orientering 
2. Rigets tilstand 
v. ledelsen og elevråd 

 

Orientering fra skoleledelsen om aktuelle hændelser og statuspunkter til 

skolebestyrelsens orientering, herunder også nyt fra elevrådet.  

 

Update fra elevrådet  

• Aktivitetskasserne er nu samlet af elevrådet, og de har i dag været i husene og 

delt ud til alle husene. Der var mange glade ansigter, og der blev leget alle 

steder udenfor.  

• Onsdag er der møde i Fælleselevrådet, og her deltager Emil og Rune. Der er 

møder 4 gange om året.  

• Rune og Emil er nu uddannet som undervisningsmiljørepræsentanter og 

glæder sig til at arbejde med det på skolen. 
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• Næste elevrådsmøde er i uge 9.  

 

Ansættelser og fratrædelser.  

Der er ansat en ny pædagogisk medarbejder i SFO (for en medarbejder som er på 

barsel).  

 

Status på Corona, og på håndteringen på Balleskolen.  

Vi havde mange smittede i uge 1-6. Heldigvis var det både børn og voksne, så 

hverdagen var alligevel lidt ’i balance’ så antallet af børn og voksne passede sammen. 

Husene klarede sig godt igennem perioden, selv om det tager på kræfterne for både 

børn og voksne at man skal lave planer om hver dag i en periode. Skolen har oplevet et 

godt samarbejde med forældrene igennem hele forløbet, og en forståelse for hinanden.  

Vi håber på, at vi nu er på vej mod en mere almindelig hverdag.  

 

Ønsker til orienteringen på næste SB-møde: 

• Status på FE-projekternes tidsplan: Basketbanen/løbebanen, og 

indeklimaprojektet på mellemtrinnet (inde og ude) m.m.  

• Status på projektet før jul med indkøb til leg og aktiviteter inde og ude (v. Gry 

og Vibeke).  

 
18.25-18.35 

Beslutning 
3. Tilføjelse til bestyrelsens forretningsorden 
v. dagsordensudvalget 

 
På novembermødet drøftede vi i bestyrelsen, hvordan vi ser på tavshedspligt, 

optagelser af lyd, video og billeder på møderne. Desuden drøftede vi, hvordan 

bilag til dagsorden og oplæg vist på møderne skal bruges.  

Dagsordensudvalget blev bedt om at fortsætte drøftelsen og tage det på som et 

punkt på bestyrelsesmøde.  

 

Dagsordensudvalget foreslår, at der tilføjes dette afsnit til forretningsorden, 

som en efterfølgende præcisering af formuleringen der står i den nuværende: 

’Skolebestyrelsens møder afholdes for lukkede døre’. 

Skolebestyrelsens møder er fortrolige.  

Medlemmerne har tavshedspligt forstået sådan, at man må sige videre, hvad man selv 

har sagt, men man må ikke sige, hvad andre har sagt.  

Medlemmerne optager ikke lyd, video, eller tager billeder på møder. 

Bilag vedhæftet dagsorden og oplæg fremlagt på møderne er interne og må ikke deles 

udenfor bestyrelsen. Oplæg fremlagt på mødet kan sendes til medlemmerne på 

opfordring.  

 

På mødet i dag drøftes forslaget, der laves eventuelle justeringer og 

godkendes.  

 

Bestyrelsen drøftede, om formuleringen i den nuværende forretningsorden er tydelig 

nok, og om den i sit begreb ’lukkede døre’ allerede indeholder, at der er tavshedspligt. 
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Bestyrelsen fastholder den nuværende aftale om, at bilag til dagsorden er fortrolige, og 

de lægges ikke på hjemmesiden med dagsorden.  

Oplæg der fremlægges på møderne rundsendes fremover til medlemmerne sammen 

med referatet, og er omfattet af samme fortrolighed som møderne.  

 

Formanden skriver et forslag til en ny, enkel formulering til forretningsorden, og vi 

tager det på som punkt på næste SB-møde.  

 

Under punktet blev desuden drøftet, hvordan referatet udarbejdes, og 

dagsordensudvalget blev bedt om at lave et årshjul for de resterende møder indtil 

sommerferien.  

 
18.35-19.35 

Beslutning 

 

4. Budget 2022 
v. Søren Simonsen 

 

Skolens ledelse har udarbejdet et budget for 2022, som fremlægges til 

godkendelse i bestyrelsen.  

 

Budgettet indeholder også en prognose frem til juni 2023, da finansår og 

skoleår er forskudt.  Forslaget er baseret på det bevillingstal, forvaltningen 

stiller til rådighed i februar.  

 

Inden udarbejdelsen af budgettet har bestyrelsen og skolens MED-udvalg fået 

mulighed for at udtale sig til ledelsen med ønsker om principielle 

prioriteringer til budgettet.  

 

Budget for Samlet og for Øvrig drift sendes til bestyrelsen som bilag, i den 

form som er aftalt.  

− Det ene dokument er tre oversigter, som fremlægges til godkendelse.  

− De to andre ark er skolens interne ark for Øvrig drift, til orientering og 

som baggrundsmateriale.  

 

På mødet fremlægger ledelsen baggrunden for det fremsendte budget, og 

hvilke konkrete konsekvenser beløbene har for praksis.  

Bestyrelsen drøfter materialet og de fremlagte begrundelser og prioriteringer.  

 

Bestyrelsen beslutter, om budgettet kan godkendes. 

Hvis det ikke kan godkendes, udtaler bestyrelsen sig samlet om, hvilke 

principielle eller konkrete ændringer, bestyrelsen ønsker indarbejdet i 

budgettet. Ledelsen fremlægger i så fald et revideret budget på marts-mødet. 

 

Proces på mødet: 

1. Oplæg fra ledelsen (20 min) 

2. Drøftelse i bestyrelsen, og opklarende spørgsmål til ledelsen (30 min) 
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3. Beslutning (10 min) 

 

Input til budgettet fra elevrådet (v. Emil):  

• Elevrådet har haft fokus på ’den gode pause’.  

• Der er især ønske om, at det prioriteres i budgettet, at man har gode aktiviteter 

man kan lave i pauserne. Fx én eller flere multibaner, med håndbold og fodbold, 

som kan bruges om vinteren.  

• Desuden har elevrådet et ønske om, at mellemtrinnet kunne bruge flisebanen i 

nogle af pauserne, og at den kunne opgraderes fx med bedre mål.  

• Bestyrelsen beder om, at den liste elevrådet har arbejdet med, sendes til 

bestyrelsen til orientering med dagsorden til næste møde.  

 

Bestyrelsen drøftede budgetmaterialet og oplægget.  

Bestyrelsen nåede ikke frem til enighed om en godkendelse, eller om fælles ønsker til 

eventuelle ændringer, der skulle indarbejdes for at budgettet kunne godkendes.  

Det blev derfor besluttet at fortsætte drøftelsen på marts-mødet.  

 

Bilag: 

• Budget 2022 til godkendelse (ét dokument) 

− Samlet budget 

− Øvrig Drift Undervisning  

− Øvrig drift Fritid 

• Baggrundsmateriale til orientering (tre dokumenter) 

− Øvrig drift Undervisning 

− Øvrig Drift Fritid 

− Undervisningsfag Budget 2021-2022 

 
19.35-19.45 Pause 

 

19.45-21.00 

Beslutning  

 

5. Arbejde med princip for læring 
v. Søren Simonsen 
 

Vi forsætter arbejdet med udarbejdelse af princip for læring som en 3-

trinsmodel. Efter introduktion og inspiration på oktobermødet omkring input 

til det gode principarbejde, var vi på januarmødet mere konkrete omkring det 

egentlige princip. 

Bestyrelsen skrev sammen på januarmødet en række formuleringer.  

Dokumentet er med som bilag til dagsorden, og bestyrelsen fortsætter 

drøftelsen. 

 

Målet er at bestyrelsen på mødet i dag kan beslutte formuleringer, som 

skoleledelsen efterfølgende drøfter med medarbejderne. Derefter vender 

skoleledelsen tilbage til bestyrelsen med skolens respons på princippets 

formuleringer.  
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Princippets formuleringer blev godkendt, med enkelte forslag til præciseringer, som 

formanden sender til ledelsen og bestyrelsen. 

  

Skolens ledelse bringer princippet videre i et arbejde med at drøfte princippets 

formuleringer med medarbejderne, og gør klar til en tilbagemelding til bestyrelsen.  

Punktet tages på SB-mødet så snart som muligt, så det kan færdiggøres i SB i dette 

skoleår.  

 

Bilag: 

Princip for læring. Refleksionsskema udarbejdet 26.01.22 i SB 

 
 Bestyrelsesmøder for det kommende skoleår 

− Onsdag den 23. marts 

− Torsdag den 21. april 

− Onsdag den 18. maj 

− Torsdag den 16. juni 

 


